
Social-, Indenrigs- og Børneudvalget

Til: Børne- og socialministeren

Dato: 9. januar 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Spørgsmål 208

Som ministeren er bekendt med, har der været eksempler på, at tvangsadoptionsreglerne

fører til, at anbragte børn fjernes fra velfungerende plejefamilier. Plejefamilierne har ikke

mulighed for at klage, da de ikke er part i sagen, og derfor er der få muligheder for at få

efterprøvet, om den enkelte afgørelse er i overensstemmelse med barnets tarv, eller om

det ville være bedst for barnet, at lade det forblive anbragt i plejefamilien fremfor at blive

tvangsbortadopteret til en ny familie. Hvad vil ministeren gøre for forbedre lovgivningen

på dette område?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Pernille Skipper

(EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Pernille.Skipper@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Troels Ravn

formand
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